
Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Nikolai Kirillov

RMK kodulehel on kirjas,et avalik arutelu KAH 

ala moodustamiseks on toimunud 28.05.2020.a. 

Mina, kui tavakodanik ei pea käima igapäevaselt 

RMK kodulehel uurimas, milliseid töid on RMK-l 

kavas kuskil teha. Oleks tulnud ka kogukonnale 

teatada, et on plaanis koosolek teha. Praegu 

lugesin RMK kodulehelt, et huviliste puuduse 

tõttu koosolekut ei toimunud.Ometi pole keegi 

kogukonnast kuulnudki,et oleks olnud koosoleku 

kutset KAH ala moodustamiseks. Ja mis KAH 

alast me räägime,kui seal metsas käivad ainult 

mõned vanemad inimesed marjul 

(mustikad,pohlad,jõhvikad). Tean seda 

seepärast,et minu suvila asub selle nn.“avaliku 

huviga ala“ kõrval, metsa ääres. Metsas on 

praktiliselt soo ala,soojärv,kus pesitsevad 

sookured, on jõhvika-,mustika ja pohlakohad, 

metsakuklaste pesad, metsloomad.

Saatsime enne koosolekut 

kommentaari esitajale vastuse, kus 

kutsusime arutelule. Viraksaare 

ümbruses kõrgendatud avaliku huviga 

moodustamine on üks osa Paide linna 

üldplaneerigu koostamisest. Raba-ala, 

millele viidatud, on majandamisest 

välja arvatud. 

Nikolai Kirillov

Räägitakse,et peame kaitsma sood,tehakse isegi 

soode taastamist,soo on elupaik paljudele 

liikidele,seal kasvavad paljud turbasambla liigid, 

seal on rändepeatus- ja sigimispaik 

sookurgedele.Soo on vajalik jätkusuutlikkuse 

mõttes- et oleks,mida kasutada ka tulevikus. Kui 

sealses metsas hakatakse raskemasinatega 

tegema turbapinnasel nn.uuendusraiet, ei jää 

midagi järgi ei soost,soojärvest,mustika,pohla ja 

jõhvikakorje kohtadest,metsloomade 

elukohtadest. Seepärast olen kategooriliselt 

vastu seal plaanitavatele metsatöödele.Nõuan, 

et RMK ei hävitaks sealset elukeskkonda ning 

meie elukeskkonda vääristav püsimets jääks 

alles.

Metsatööde plaanis pole kavandatud 

töid soos. Vajalikud tööd metsas 

arutasime läbi 17. augustil toimunud 

koosolekul.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Üraskikahjustus on silmaga näha ja on 

mõistetav, et seal tuleb töid teha.

Metsatööde plaanis oleme lähtunud 

metsa sanitaarsest seisundist ning 

kavandanud raied vastavalt 

üraskikahjudele.

Ettepanekud Viraksaare metsatööde plaani koostamiseks



17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Mure, et metsa taga on turbakaevandusala ja kui 

mets maha raiutakse, tuleb tolm ja müra tuppa.

Kavandades üraskikahjustustega 

metsaosadesse (PD 194 eraldis 12, PD 

195 eraldised 2, 13 ja 24) raie ning 

pannes uued puud kasvama taastub 

puhver raba ja Viraksaare vahel 

kiiremini kui üraskirüüstest kuivanud 

kuusikut looduslikule arengule jättes. 

Turbatööstuse ja Viraksaare küla 

vahelisest metsast raiutakse väljaspool 

KAH ala PD 195-4 ja PD195-10 üraskite 

kahjustatud metsa kokku 3,19 ha.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Küsitakse, mida on plaanis KAH-alal küla teises 

servas asuval küpsel metsaosal teha.

Küla teises servas (PD193-14) ei 

planeeri esialgu mingeid raieid, küll aga 

jälgime metsa sanitaarset seisundit ja 

raievajaduse tekkimisel kaasame 

kohalikku kogukonda.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Uuritakse, kas üraskikahjustusega metsa saaks 

raiuda ka vähehaaval.

Paraku mitte, sest suure tõenäosusega 

on ürask asustanud juba enamiku 

kuuskedest ja hõredaks raiutud kuusik 

muutub tormihellaks. 

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Tuntakse muret, et juhul, kui tehakse lageraie, 

kasvab uus mets väga aeglaselt.

Vastupidi, lageraiele istutatud mets 

kasvab palju kiiremini kui suurte puude 

varjus kasvav mets, sest puud vajavad 

kasvamiseks valgust.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Uuritakse, kui kiiresti pärast raiet uued puud 

istutatakse.

Mets uuendatakse esimesel 

võimalusel, aga hiljemalt raiele 

järgneva aasta kevadel. 

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Uuriti, et juhul, kui raieks läheb, siis millisel 

aastaajal on plaanis töid teha.

Raiuda on plaanis külmunud 

pinnasega.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Uuritakse, mida teha, kui erakinnistu läheduses 

riigimetsas kasvavad kõrged puud, mis varjavad 

valgust ning piirinaaber soovib need ära raiuda.

Siin on vaja kokkuleppele jõuda, 

milline raieliik valitakse ja kas puid 

soovitakse osta.

17. augusti 

arutelul 

kõlanud 

mõtted-

ettepanekud

Külavanem resümeeris, et kokkuvõttes on 

inimesed päri, et metsatöid ei saa tegemata 

jätta, kuid ettepanekuid on väga erinevaid ning 

päris igaühe soovi järgi RMK toimetada ei saa, 

tuleb arvestada ka RMK-ga

Oleme metsatöid plaanides püüdnud 

arvestada metsa sanitaarse seisundi ja 

kohalike arvamusega. Metsatöid soo 

poole ei plaani ning samuti jääb müra 

ja tolmutõke turbatööstuse ja asula 

vahele.



Farištamo Eller

Panin tähele, et Viraksaare kodumets ei ole 

terve metsamassiivina KAH-alana kirjas, miks?

Kogu Viraksaaret ümbritsev mets ei ole 

KAH alaks määratud, KAH alaks on 

määratud mets Paide linna 

üldplaneeringu järgi ja selle suurus on 

üldplaneeringu koostamise käigus 

kokku lepitud. 

Farištamo Eller

Miks on vahepeal Viraksaare üldse KAH-alade 

kaardilt kadunud(31.01.2023) ning naasnud siis 

väiksema alana? Enne 96 hektarit ja siis ainult 

58,8 hektarit. Kellega on ses osas nõu peetud 

kohalikust kogukonnast ja/või KOVist?

KAH ala suurus on üldplaneeringu 

koostamise käigus KOV-ga kokku 

lepitud. 

Farištamo Eller

Kuna kõrval on on metsise elupaik ja 

Keskkonnaagentuuri andmetel on seal Natura 

metsaelupaiga esinemise tõenäosus, teeme 

ettepaneku teha enne teisi tegevusi tervele 

metsamassiivile loodusväärtuste inventuur, et 

uurida kaitsealuste loomade, lindude, taimede ja 

seente esinemist.

Alal seni tuvastatud loodusväärtustega 

on tööde planeerimisel arvestatud. Kui 

alal tuvastatakse riikliku seire või 

vääriselupaikade inventuuri käigus uusi 

loodusväärtusi, siis selle tulemusel 

muudetakse või jäetakse ära kavas 

plaanitud tööd.

Farištamo Eller

Selleks, et kaitsta inimeste elupaiku müra eest ja 

pakkuda tormivarju, on vaja piisavalt tihedat 

kodumetsa, teeme ettepaneku majandada 

Viraksaare KAH- ala püsimetsana.

Oleme metsatöid plaanides püüdnud 

arvestada metsa sanitaarse seisundi ja 

kohalike arvamusega. Müra ja 

tolmutõke jääb turbatööstuse ja asula 

vahele. 

Ettepaneku 

esitaja Ettepanek-kommentaar RMK vastus

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Küsimus: kas RMK peab õigeks otsustada KOV-i 

poolt määratavate KAH-alade üle, millisel  alusel 

ei nõustu RMK KOV-iga?

Üldplaneeringu protsessis arutatakse 

KAH ala piirid kohaliku omavalitsusega 

läbi.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Miks puudub KAH-ala üldplaneeringust? Kas 

seetõttu, et KAH-ala ei ole 31.01.2023 seisuga 

kaardil?

31.01.2023 seisuga ei ole Viraksaare 

KAH ala Maa-ameti kaardil, sest Paida 

linna üldplaneeringu tol hetkel 

kehtinud versioonis ei olnud KAH alad 

määratud. Oleme täiendavalt olnud 

kirjavahetuses Paide vallaga, et 

vähemalt Viraksaare osas saada KAH 

ala piiride kokkulepe. 

Ettepanekud Viraksaare  ümbruse  metsatööde plaani projekt kohta



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Küsimus: Miks ei ole terve metsamassiiv KAH-

ala?

Oleme hinnanud ala, mida kohalikud 

elanikud enam liikumiseks ja 

rekratsiooniks kasutavad.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Küsimus: Andmed näitavad, et KAH-ala ei tule 

üldplaneeringulle!

Oleme Paide linnaga läbirääkimistel 

palunud üldplaneeringus kajastada 

olulised ja väärtuslikud metsaosad.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Metsatööde kava projekt: 3,6 ha lageraie! Hetkel 

KAH-alal on ainult 24,7% VANA mets….Lageraie 

on UUE arenguala KÕRVAL (kus on kuuseürask)!

Oleme kavandanud lageraie, sest 

tegemist on viljaka kasvukohaga ja 

üraskikahjuga. Kuusk on tormihell puu, 

seetõttu kuusikut teiste raieliikidega 

uuendada ei ole mõistlik.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Kõrval on II kategooria metsise elupaik. Kas 

loomade inventuur on tehtud?

RMK arvestab metsatööde plaani 

koostamisel kehtivaid piiranguid, s.h nii 

seadusandlusest kui planeeringutest 

tulenevaid. Planeeritud metsatööd on 

kooskõlas kehtivate nõuete ja 

piirangutega.                                                            

VEP inventuuri teevad RMK 

metsakorraldajad jooksvalt ja pidevalt. 

Teisi inventuure RMK ei teosta, 

lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid 

oleme läbi arutanud kohaliku 

omavalitsusega.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Taimed: ei ole. Kas taimede inventuur on 

tehtud?

RMK arvestab metsatööde plaani 

koostamisel kehtivaid piiranguid, s.h nii 

seadusandlusest kui planeeringutest 

tulenevaid. Planeeritud metsatööd on 

kooskõlas kehtivate nõuete ja 

piirangutega.                                                            

VEP inventuuri teevad RMK 

metsakorraldajad jooksvalt ja pidevalt. 

Teisi inventuure RMK ei teosta, 

lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid 

oleme läbi arutanud kohaliku 

omavalitsusega.



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Seened & samblikud: ei ole. Kas inventuur on 

tehtud?

RMK arvestab metsatööde plaani 

koostamisel kehtivaid piiranguid, s.h nii 

seadusandlusest kui planeeringutest 

tulenevaid. Planeeritud metsatööd on 

kooskõlas kehtivate nõuete ja 

piirangutega.                                                            

VEP inventuuri teevad RMK 

metsakorraldajad jooksvalt ja pidevalt. 

Teisi inventuure RMK ei teosta, 

lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid 

oleme läbi arutanud kohaliku 

omavalitsusega.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller VEP: ei ole. Kas inventuur on tehtud?

RMK arvestab metsatööde plaani 

koostamisel kehtivaid piiranguid, s.h nii 

seadusandlusest kui planeeringutest 

tulenevaid. Planeeritud metsatööd on 

kooskõlas kehtivate nõuete ja 

piirangutega.                                                            

VEP inventuuri teevad RMK 

metsakorraldajad jooksvalt ja pidevalt. 

Teisi inventuure RMK ei teosta, 

lähtume olemasolevatest andmetsest. 

Kõrgendatud avaliku huviga ala piirid 

oleme läbi arutanud kohaliku 

omavalitsusega.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Keskkonnaagentuur Natura metsaelupaikade 

esinemisalad (suure tõenäosusega Natura 

metsaelupaik on olemas)

Viraksaare KAH ala metsatööd on 

plaanitud arvestades EELIS keskkonnas 

olevaid piiranguid. Teisi inventuure 

RMK ei tee, lähtume olemasolevatest 

andmetest.



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Kas RMK on kontrollinud ala EELIS-es leitavate 

andmete põhjal? Palume peale kontrollimist 

vastuseid; kas kogu Viraksaare KAH-alal on kõik 

loodusväärtuste ja VEPinventuurid tehtud, kas 

RMK on kontrollinud maakonnaplaneeringu 

põhjal rohevõrgustiku paiknemist ja lähtub 

sellest KAH-alal raieid plaanides? Mida näevad 

ette asjaomase maakonnaplaneeringu ja valla 

üldplaneeringu (kehtiva ja võimaliku koostamisel 

oleva) kaardid; ning kas RMK arvestab 

dokumentides toodud rohevõrgustiku 

tsoneeringuga ja tagab, et kavandatavate 

raietega jääksid rohevõrgustikus asuvad 

metsaökosüsteemid toimima, sh kumulatiivselt 

koos samas rohevõrgustikus seni tehtud raiete 

jm intensiivse majandustegevuse, nt maavara 

kaevandamisega? Kas KAH-ala piirid on pandud 

õigesti?

Viraksaare KAH ala metsatööd on 

plaanitud arvestades EELIS keskkonnas 

olevaid piiranguid. Koostasime 

metsatööde plaani arvestades kehtivat 

seadusandlust ja teisi nõudeid, mis 

tagab ka väärtuste säilimise. Teisi 

inventuure RMK ei tee, lähtume 

olemasolevatest andmetest. KAH ala 

piirid on kohaliku omavalitsusega läbi 

räägitud. 

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Raieid ei saa ega tohi enne aladel kavandada, kui 

ei ole teada raiete mõju tagajärgi konkreetse 

raieala loodusväärtustele.  

Koostasime metsatööde plaani 

arvestades kehtivat seadusandlust ja 

teisi nõudeid, mis tagab ka väärtuste 

säilimise.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Arutelul tehti ettepanek majandada metsa 

püsimetsana, parkmetsana, kasutades valikraiet. 

Keskkonnaühendused toetavad seda seisukohta 

täielikult kõikidel KAH -aladel üle Eesti.

Arutasime kohalike inimestega 

mitmeid võimalusi , kuidas erineval 

moel metsa raiuda, aga kuusikust ei 

saa kujundada ei park- ega ka 

püsimetsa. Lisaks praegusele 

üraskikoldele takistab kuusiku 

hõrendamist see, et selline mets 

muutub tormihellaks.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Metsa tuleb majandada metsa kaitstes, milleks 

metsaseadus ja säästva arengu seadus ka 

kohustuse loob. KAH-aladel tuleb tagada 

kohalike kogukondade huvid, avalik 

keskkonnahuvi ja metsad säilitada. Vaid 

vajadusel teostada elamutega piirnevates 

puistutes püsimetsanduse raames valikraiet ning 

hoiduda teistest raieliikidest ülemäärase kahju 

tõttu, mida need metsaökosüsteemile tekitavad. 

Oleme metsatöid plaanides arvestanud 

kohalike inimeste ettepanekute ja 

arvamustega. Raiealad ja raieviisid 

planeeritakse selliselt, et tehtud 

metsatööd loovad ühelt poolt 

eeldused piisavate valgus ja toitainete 

olemasoluks uute puude 

väljakasvatamiseks. Kohalikud 

mõistsid, et raietööd üraskikahjustatud 

kuusikus on vajalikud, et saada uus 

metsapõlv kasvama.



Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

RMK-l tuleb hakata täitma EL loodusdirektiivi 

sätteid ja RMK poolt deklareeritud loodus-ja 

metsahoiu eesmärke, mis on toodud RMK 

kodulehel.

Koostasime metsatööde plaani 

arvestades kehtivaid nõudeid ja 

piiranguid.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Allakirjutanud keskkonnaühendused on täielikult 

kõikide Viraksaare KAH-alal planeeritud raiete 

vastu, need tuleb ära jätta. Raied kahjustavad 

metsade ökosüsteemi ja elurikkust.

Oleme metsatöid plaanides arvestanud 

kohalike inimeste ettepanekute ja 

arvamustega. Metsatööd on plaanitud 

arvestades kehtivaid seaduseid ja 

kehtivaid piiranguid.

Roheline 

Pärnumaa 

MTÜ/Riina 

Georg; 

Päästame Eesti 

Metsad 

MTÜ/Farištamo 

Eller

Soovime kõikidele seisukohtadele ja küsimustele 

konkreetseid vastuseid e-posti teel (lisaks 

võimalikele RMK kodulehel avaldatavatele 

vastuste kokkuvõttele).

Viraksaare KAH ala raied räägitakse 

läbi kohaliku kogukonna ja kohaliku 

omavalitsusega, kes tunnevad 

kohalikke olusid ja vajadusi.


